
            

 

 

 

Piła, 31 stycznia 2023 r. 

 

PREZYDENT MIASTA PIŁY 

        OKS-VIII.152.1.2022 

 

ZAWIADOMIENIE 

o sposobie rozpatrzenia petycji 

 

Zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r., 

poz 870) w związku z otrzymaną petycją w sprawie podjęcia działań mających na celu 

zwiększenie dostępności oraz promocji roślinnych opcji żywieniowych w przedszkolach 

i szkołach Prezydent Miasta Piły informuje, że petycję należy uznać za bezprzedmiotową.  

 

UZASADNIENIE 

 

W odpowiedzi na przekazaną w dniu 06 grudnia 2022 r. do Urzędu Miasta w Pile petycję 

w sprawie podjęcia działań organizacyjnych oraz legislacyjnych mających na celu 

zwiększenie dostępności oraz promocji roślinnych opcji żywieniowych w przedszkolach 

i szkołach działających na terenie Miasta Piły informuję, że po analizie zagadnienia 

Gmina Piła, jako organ prowadzący wywiązuje się ze swoich zadań zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa.  

Na podstawie art. 106 ust. 1 pkt 1 i art. 108 pkt 4 ustawy z 14 grudnia 2016 r.– Prawo 

oświatowe (Dz. U. z 2021 r. poz. 1082 z późn. zm.) w celu zapewnienia prawidłowej 

realizacji zadań opiekuńczych, w szczególności wspierania prawidłowego rozwoju 

uczniów, szkoła może zorganizować stołówkę, a przedszkole zapewnia wyżywienie.  



We wszystkich przedszkolach i szkołach funkcjonują stołówki, które zapewniają dzieciom 

i uczniom ciepłe i zbilansowane posiłki. W żywieniu zbiorowym w jednostkach 

oświatowych uwzględniane są rekomendacje z zakresu prawidłowego żywienia dzieci 

i młodzieży, a także zapisy rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 26 lipca 2016 roku 

w sprawie grup środków spożywczych przeznaczonych do sprzedaży dzieciom 

w jednostkach systemu oświaty oraz wymagań, jakie muszą spełnić środki spożywcze 

stosowane w ramach żywienia zbiorowego dzieci i młodzieży w tych jednostkach 

(Dz. U. z 2016 r. poz. 1154). Zgodnie z zapisami zawartymi w § 2 tegoż rozporządzenia 

środki spożywcze stosowane w ramach żywienia zbiorowego dzieci i młodzieży 

w jednostkach systemu oświaty muszą spełniać odpowiednie wymagania dla danej grupy 

wiekowej, wynikające z aktualnych norm żywienia dla populacji polskiej (Instytutu 

Żywności i Żywienia). Ponadto w rozporządzeniu zawarte są wytyczne 

co do odpowiedniego doboru i częstotliwości podaży poszczególnych grup produktów 

w posiłkach żywienia zbiorowego dzieci i młodzieży. Rekomendacje w sprawie posiłków 

szkolnych i przedszkolnych zakładają między innymi uwzględnienie większej ilości 

warzyw i owoców, większą podaż produktów zbożowych pełnoziarnistych, większa podaż 

ryb, organicznie potraw smażonych, zapewnienie dzieciom napojów o określonej 

zawartości cukrów. Realizatorem tych zadań są szkoły, które wypełniają swoje obowiązki 

przy wsparciu finansowym gminy. W związku z powyższym środki zagwarantowane 

na ten cel w budżecie są wystarczające.  

W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono, że rodzice nie zgłaszają chęci 

korzystania z diety opartej wyłącznie na produktach roślinnych. Stołówki dostosowują 

natomiast swoje menu do indywidualnych potrzeb dzieci, najczęściej wynikających 

z powodów zdrowotnych. W jednej z pilskich szkół rada rodziców zawnioskowała 

o wprowadzenie do jadłospisu większej liczby dań bezmięsnych, co w konsekwencji 

poszerzyło ofertę dnia o jedno wegetariańskie danie. Można tym samym stwierdzić, 

że dyrektorzy jednostek oświatowych reagują na potrzeby rodziców i uczniów.  

W petycji podniesiono również kwestie dotyczące opracowania programu promującego 

roślinne opcje żywieniowe. Zagadnienia te są realizowane w ramach szkolnych 

programów wychowawczo-profilaktycznych. Jednym z elementów tych programów jest 

edukacja w zakresie trwałego kształtowania nawyków prozdrowotnych poprzez promocję 

zbilansowanej diety i posiłków bogatych w owoce i warzywa. W przedszkolach i szkołach 

licznie realizowane są programy, kampanie informacyjne, warsztaty ukierunkowane 

na kształtowanie świadomych wyborów żywieniowych.  



W mniejszym stopniu realizowano współpracę z organizacjami pozarządowymi 

promującymi zdrowe żywienie z poszanowaniem środowiska naturalnego i praw zwierząt, 

ponieważ do szkół nie zgłaszały się podmioty, które taką współpracą były zainteresowane. 

W tym zakresie działania jednostek oświatowych ukierunkowane są na udział w licznych 

akcjach, których celem jest wspieranie zwierząt, m. in. pomoc schronisku, 

czy dokarmianie zwierząt w okresie zimowym.  

 

z up. PREZYDENTA MIASTA 

Krzysztof Szewc 

         Zastępca Prezydenta 
 


